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 Şedinţa a fost convocată de către dl. primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman, 
prin Dispoziţia nr.769 din data de 15.11.2024, în conformitate cu prevederile art. art. 
134, alin. 1, lit. a, alin. 4 din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 
modificările ulterioare. 
   La şedinţă participă un număr de 19 consilieri locali. 
  D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman: Bună ziua. Bine ați venit la 

ședința extraordinară a Consiliului Local, astăzi marți, 19 noiembrie 2024. Ordinea de 

zi v-a fost pusă la dispoziție în termenul legal, cu materialele aferente. Sunt 4 proiecte pe 

ordinea de zi. Sunt alte propuneri pentru completarea ordinii de zi? 

  Se propune spre aprobare  ordinea de zi,  respectiv:      
 Proiectul ordinii de zi :          
          1.  Proiect de hotărâre privind actualizarea devizului general - faza  proiect tehnic 
aferent obiectivului de investiții „Reabilitare, eficientizare termică și refuncționalizare 
clădire P+1, cu destinația de centru cultural multifuncțional ’’Doina’’ din Municipiul 

Fălticeni, Jud. Suceava”- iniţiator, primar – prof. Gheorghe – Cătălin Coman; 
Spre avizare: Comisia pentru programe de dezvoltare economico – socială, buget finanţe  şi 

administrarea domeniului public şi privat al municipiului, servicii şi comerţ, Comisia pentru învăţământ, sănătate, 
cultură, culte, protectie sociala, activitati sportive si de agrement, Comisia pentru amenajarea teritoriului si 
urbanism, realizarea lucrarilor publice, protectia mediului, conservarea monumentelor istorice si de arhitectura si 
Comisia pentru administraţie publică, juridică, apărarea ordinii publice, respectarea drepturilor şi libertăţilor 
cetăţenilor; 

 2. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentatiei tehnico-economice – faza 
proiect tehnic și a cheltuielilor legate de proiect pentru obiectivul de investiții 

„Construire și dotare Centru de zi de asistență și recuperare cu echipă mobilă de 

îngrijire la domiciliu pentru persoanele vârstnice în Mun. Fălticeni, jud. Suceava” 
aprobat pentru finanțare prin Planului Național de Redresare și Reziliență al României, 
COMPONENTA: 13 – Reforme sociale: I4 crearea unei rețele de centre de zi de 
asistență și recuperare pentru persoane vârstnice - iniţiator, primar – prof. Gheorghe – 
Cătălin Coman; 

 Spre avizare: Comisia pentru programe de dezvoltare economico – socială, buget finanţe  şi 
administrarea domeniului public şi privat al municipiului, servicii şi comerţ, Comisia pentru învăţământ, sănătate, 
cultură, culte, protectie sociala, activitati sportive si de agrement, Comisia pentru amenajarea teritoriului si 
urbanism, realizarea lucrarilor publice, protectia mediului, conservarea monumentelor istorice si de arhitectura si 
Comisia pentru administraţie publică, juridică, apărarea ordinii publice, respectarea drepturilor şi libertăţilor 
cetăţenilor; 

            3. Proiect de hotărâre privind aprobarea actualizarii notei de fundamentare, a 
Studiului de Fezabilitate, a indicatorilor tehnico-economici și a devizului general 

pentru obiectivul de investiții „Achiziția unor sisteme inteligente de management 

urban in Municipiul Fălticeni, jud. Suceava ” aprobat pentru finanțare prin Planul 

Național de Redresare și Reziliență al României, Componenta C10 – Fondul Local, 
Investiția I.1.2 – Asigurarea infrastructurii pentru transportul verde – ITS/alte 
infrastructuri TIC (sisteme inteligente de management urban/local) - iniţiator, primar – 
prof. Gheorghe – Cătălin Coman; 



 Spre avizare: Comisia pentru programe de dezvoltare economico – socială, buget finanţe  şi 
administrarea domeniului public şi privat al municipiului, servicii şi comerţ, Comisia pentru învăţământ, sănătate, 
cultură, culte, protectie sociala, activitati sportive si de agrement, Comisia pentru amenajarea teritoriului si 
urbanism, realizarea lucrarilor publice, protectia mediului, conservarea monumentelor istorice si de arhitectura si 
Comisia pentru administraţie publică, juridică, apărarea ordinii publice, respectarea drepturilor şi libertăţilor 
cetăţenilor; 

 4. Proiect de hotărâre privind  prelungirea duratei de implementare a proiectului 

REABILITARE TERMICA SCOALA GIMNAZIALA "IOAN CIUREA"– Axa prioritara 3, 
Prioritatea de investitii 3.1, Operațiunea B pana la data de 31.12.2025, in conformitate 
cu prevderile OUG 36/2023 privind stabilirea cadrului general pentru închiderea 
programelor operaționale finanțate în perioada de programare 2014—2020 cu 
modificările și completarile ulterioare - iniţiator, primar – prof. Gheorghe – Cătălin Coman; 

Spre avizare: Comisia pentru programe de dezvoltare economico – socială, buget finanţe  şi 
administrarea domeniului public şi privat al municipiului, servicii şi comerţ, Comisia pentru învăţământ, sănătate, 
cultură, culte, protectie sociala, activitati sportive si de agrement, Comisia pentru amenajarea teritoriului si 
urbanism, realizarea lucrarilor publice, protectia mediului, conservarea monumentelor istorice si de arhitectura si 
Comisia pentru administraţie publică, juridică, apărarea ordinii publice, respectarea drepturilor şi libertăţilor 
cetăţenilor; 

  Ordinea de zi în totalitate, se aprobă cu 19 voturi „pentru”.  
    Se trece la următorul punct de pe ordinea de zi, respectiv proiect de hotărâre 

privind actualizarea devizului general - faza  proiect tehnic aferent obiectivului de 

investiții „Reabilitare, eficientizare termică și refuncționalizare clădire P+1, cu 

destinația de centru cultural multifuncțional ’’Doina’’ din Municipiul Fălticeni, Jud. 

Suceava” - iniţiator, primar – prof. Gheorghe – Cătălin Coman; 

 D-nul consilier local, prof. Pintilii Marius-Claudiu – preşedinte de 
ședință: Avizul comisiilor. 
 D-nul consilier local, jr. Murariu George- Bogdan – preşedinte comisia 
economică: Aviz favorabil. 

  D-na consilier local, dr. Cojocaru Eugenia – preşedinte comisia pentru 
învăţământ:  Aviz favorabil. 

  D-nul viceprimar, ing. Constantin Bulaicon – preşedinte comisia pentru 
amenajarea teritoriului şi urbanism:  Aviz favorabil. 

  D-nul consilier local,  Haidău Răzvan – Petrică – preşedinte comisia 
pentru administrație publică: Aviz favorabil. 

  D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman:  Orice proiect pe bani 
europeni, consilierii vechi știu, necesită adoptarea mai multor hotărâri privind 
actualizarea atât a devizului general,cât și a indicatorilor tehnico-economici. La primul 
punct pe ordinea de zi, e vorba de Centrul Cultural Multifuncțional ’’Doina’’. Am mai 
parcurs o etapă, prin urmare, se impune o actualizare  a devizului general. Este o 
regulă, la fiecare etapă parcursă va trebui actualizare. La fel, când vom desemna 
constructorul, vom reactualiza devizul general în urma licitației, pași ce trebuie făcuți 
pe parcursul execuției. Sunt proceduri firești, chiar dacă par birocratice. Uniunea 
Europeană cere maximă transparență și trebuie să respectăm întocmai procedura pe 
care ne-o transmit.  
   D-nul consilier local, prof. Pintilii Marius-Claudiu – preşedinte de 
ședință: Intervenții? Nu sunt. 
 Se supune la vot, proiectul de hotărâre fiind aprobat cu unanimitate de voturi, 
respectiv cu 19 voturi „pentru”.  

  Se trece la următorul punct de pe ordinea de zi, respectiv proiect de hotărâre 

privind aprobarea documentației tehnico-economice – faza proiect tehnic și a 

cheltuielilor legate de proiect pentru obiectivul de investiții „Construire și dotare 

Centru de zi de asistență și recuperare cu echipă mobilă de îngrijire la domiciliu 

pentru persoanele vârstnice în Mun. Fălticeni, jud. Suceava” aprobat pentru finanțare 



prin Planului Național de Redresare și Reziliență al României, COMPONENTA: 13 – 

Reforme sociale: I4 crearea unei rețele de centre de zi de asistență și recuperare 

pentru persoane vârstnice -iniţiator, primar – prof. Gheorghe – Cătălin Coman; 

 D-nul consilier local, prof. Pintilii Marius-Claudiu – preşedinte de 
ședință: Avizul comisiilor. 
 D-nul consilier local, jr. Murariu George- Bogdan – preşedinte comisia 
economică: Aviz favorabil. 

  D-na consilier local, dr. Cojocaru Eugenia – preşedinte comisia pentru 
învăţământ:  Aviz favorabil. 

  D-nul viceprimar, ing. Constantin Bulaicon – preşedinte comisia pentru 
amenajarea teritoriului şi urbanism:  Aviz favorabil. 

  D-nul consilier local,  Haidău Răzvan – Petrică – preşedinte comisia 
pentru administrație publică: Aviz favorabil. 

  D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman:  Același lucru, doar că de 
data asta e vorba de Centrul de zi de asistență și recuperare cu echipă mobilă de 
îngrijire la domiciliu pentru persoane vârstnice. E vorba de cel care se construiește la 
Țarna Mare, strada Spicului. Acum am ajuns la partea de proiect tehnic. Urmează să 
scoatem la licitație partea de execuție a lucrărilor, în perioada imediat următoare. 
Procedura impune actualizarea și aprobarea documentației, de data asta vorbim  de 
faza  finalizare proiect tehnic. 
   D-nul consilier local, prof. Pintilii Marius-Claudiu – preşedinte de 
ședință: Intervenții? Nu sunt. 
 Se supune la vot, proiectul de hotărâre fiind aprobat cu unanimitate de voturi, 
respectiv cu 19 voturi „pentru”. 

  Se trece la următorul punct de pe ordinea de zi, respectiv proiect de hotărâre 

privind  aprobarea actualizării notei de fundamentare, a Studiului de Fezabilitate, a 

indicatorilor tehnico-economici și a devizului general pentru obiectivul de investiții 

„Achiziția unor sisteme inteligente de management urban in Municipiul Fălticeni, jud. 

Suceava ” aprobat pentru finanțare prin Planul Național de Redresare și Reziliență al 

României, Componenta C10 – Fondul Local, Investiția I.1.2 – Asigurarea infrastructurii 

pentru transportul verde – ITS/alte infrastructuri TIC (sisteme inteligente de 

management urban/local)   - iniţiator, primar – prof. Gheorghe – Cătălin Coman; 

 D-nul consilier local, prof. Pintilii Marius-Claudiu – preşedinte de 
ședință: Avizul comisiilor. 
 D-nul consilier local, jr. Murariu George- Bogdan – preşedinte comisia 
economică: Aviz favorabil. 

  D-na consilier local, dr. Cojocaru Eugenia – preşedinte comisia pentru 
învăţământ:  Aviz favorabil. 

  D-nul viceprimar, ing. Constantin Bulaicon – preşedinte comisia pentru 
amenajarea teritoriului şi urbanism:  Aviz favorabil. 

  D-nul consilier local,  Haidău Răzvan – Petrică – preşedinte comisia 
pentru administrație publică: Aviz favorabil. 

  D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman: De data aceasta, e tot un 
proiect cu finanțare europeană. Suntem cumva mai la început, în sensul că aprobăm 
azi la nivelul studiului de fezabilitate, indicatorii tehnico-economici și devizul general. 
Urmează etapa PT(proiect tehnic) și  apoi etapa PTE(proiectul tehnic de execuție). E 
vorba de proiectul privind reabilitarea semaforizării și crearea unor noi sisteme de 
semaforizare în municipiul Fălticeni. Proiectul este complex, eu vă spun pe scurt 
despre ce este vorba. În primul rând, reabilităm și modernizăm toate semafoarele 



existente, respectiv cel de la trecerea de pietoni de la Nicu Gane, apoi sistemul de 
semafoare din centru - de la ceas, judecătorie, trezorerie,  Banca Transilvania și așa 
mai departe, tot sistemul. Apoi, sistemul de la intersecția Dogari cu Republicii, 
varianta  de trafic greu. Sistemul de semaforizare din capătul străzii Republicii, 
intersecția cu Dimitrie Leonida. Apoi sistemul de semaforizare de la intersecția cu 
varianta și Bdul 2 Grăniceri, unde vine intersecția în triunghi. Astea sunt cele pe care 
le reabilităm, modernizăm. Iar ca semafoare noi, propuse în studiu de fezabilitate, 
pentru a fi eligibili și a ne încadra în costurile eligibile, vom avea un  semafor nou la 
trecerea de pietoni de la Biserica ”Adormirea Maicii Domnului” la C.A.R. Acolo, de 
fiecare dată, vedeți Poliția Locală care dirijează traficul. Ușurăm atât ieșirea, cât și 
intrarea în sensul giratoriu. Apoi, semafor nou la intersecția străzilor Dragoslav cu 
Mihai Eminescu. Foarte multe accidente acolo, sunt stopurile, dar mulți respectă, 
mulți nu. La fel, sistem de semaforizare nou la intersecția străzilor Mihai Eminescu cu 
Mihail Sadoveanu. Ne-am gândit și noi la zonele care sunt mai circulate. Sistem de 
semaforizare nou la intersecția străzilor 2 Grăniceri cu Broșteni și acolo se întâmplă 
blocaje în circulație. Un alt semafor nou, la trecerea de pietoni, tot pe Bdul 2 
Grăniceri, de la Galero până în partea cealaltă, unde sunt cabinete medicale la 
parter. Acolo avem o trecere de pietoni extrem de aglomerată și reglăm traficul. 
Noutatea, în tot ce v-am spus, este că vor fi corelate. Nu vor acționa independent, 
atât cele recondiționate, cât și cele noi. Când vei avea verde la Nicu Gane, vei prinde 
verde până la ieșirea din oraș. Ele vor fi corelate în așa fel încât, să  emită așa 
numita ”undă verde” sau ”curent verde”, nu știu care e denumirea uzuală, atât pentru 
pietoni, cât și pentru mașini. Acum suntem la partea de început. Urmează, după ce 
avem proiectul tehnic, să aprobăm din nou indicatorii tehnico-economici și devizul 
general, apoi proiectul tehnic de execuție(PTE) și apoi execuția. Vom mai avea 
minim trei proiecte de hotărâre, dacă nu mai multe, pentru că vor apărea clarificări și 
reglaje care trebuie făcute din mers. De data asta, comparativ cu celelalte proiecte 
suntem mai la început, la a doua hotărâre de consiliu. Mai avem până la a șasea, a 
șaptea. 

  D-nul consilier local, Drăgușanu Octav-Anton: O întrebare, vă rog. La 
intersecție la Biserica ”Sfântul Ilie” cu Revoluției, cum se vine de la piață? 

  D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman: Acolo ne propunem altceva. 
  D-nul consilier local, Drăgușanu Octav-Anton: Un sens giratoriu? 
  D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman: Și un  sens giratoriu. E în 

față la Biserica ”Sfântul Ilie”. Un sens giratoriu și ne gândim să deschidem cumva, în 
spate la Casa Cărții, între cele două blocuri.  

  D-nul consilier local, Drăgușanu Octav-Anton: Ca să dea în Dogari? Sau 
unde? 

  D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman: Da. Pentru că acolo, ca să 
intri în spate la Casa Cărții, ai o singură cale de acces. Dacă implementăm o parte de 
proiect și acolo nu ne mai putem atinge de intersecția aia. Timp de 5 ani de zile cât 
durează proiectul nu ne putem atinge și acolo vrem să facem altă cale de acces, ca 
să mai legăm printr-o stradă suplimentară varianta cu Biserica ”Sfântul Ilie”. La fel, ne 
propunem să deschidem Dragoslavul, prin părculeț în Bdul 2 Grăniceri. 

  D-nul consilier local, Drăgușanu Octav-Anton:  Acolo a fost deschis. 
Acolo a fost stradă până în 2 Grăniceri. 

  D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman: Știți foarte bine, intersecția 
Dragoslav cu  1 Mai, ajungem până în spatele blocurilor, unde e magazin de piese 
auto. Vrem să deschidem acolo, cu reconfigurare spațiu. 

  D-nul consilier local, Drăgușanu Octav-Anton: Este o parcare acolo. 



  D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman: Da și un mic părculeț, 
încercăm să îl deschidem, dar cred că nu e suficient, trebuie reconfigurat, lucrăm la 
lucrul acesta. Sunt deja avansate niște idei, când avem  ceva în proiect vom veni în 
fața Consiliului Local, să spunem cum ne-am gândit să facem acolo. Fiind și o stradă 
acolo, intersectează DN2, ar trebui inclusiv avizul Poliției Rutiere. Un proiect mai 
amplu, dar trebuie gândită întreaga intersecție. 

 D-nul consilier local, Drăgușanu Octav-Anton: Da, acolo este intersecție 
cu semafor.  

 D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman: Poate un sens giratoriu 
acolo, pentru că avem spațiu. Trebuie făcute niște măsurători, niște calcule, niște 
avize. Gândim întreaga intersecție, altfel decât e acum. Și deschiderea străzii 
Dragoslav și a tuturor străduțelor din zona respectivă. Acum, se deschide doar spre 
Beldiceanu cu sens unic, nu poate coborî de pe 1 Mai și pe Sadoveanu și în capăt pe 
pârâul Buciumeni. Acolo, e toată partea de nord a orașului, Cuza Vodă, Anton 
Holban, Dragoslav, Ștefan, Sadoveanu, Pârâul Buciumeni. Toate se deschid doar 
prin una, prin Sadoveanu, care iese în Bdul 2 Grăniceri, la Rogelia. Și capătul pe 
Pârâul Buciumeni. 
   D-nul consilier local, prof. Pintilii Marius-Claudiu  – preşedinte de 
ședință: Alte intervenții? Nu mai sunt. 
 Se supune la vot, proiectul de hotărâre fiind aprobat cu unanimitate de voturi, 
respectiv cu 19 voturi „pentru”. 

  Se trece la următorul punct de pe ordinea de zi, respectiv proiect de hotărâre 

privind prelungirea duratei de implementare a proiectului REABILITARE TERMICA 

SCOALA GIMNAZIALA "IOAN CIUREA"– Axa prioritara 3, Prioritatea de investitii 3.1, 

Operațiunea B pana la data de 31.12.2025, in conformitate cu prevderile OUG 36/2023 

privind stabilirea cadrului general pentru închiderea programelor operaționale 

finanțate în perioada de programare 2014—2020 cu modificările și completarile 

ulterioare - iniţiator, primar – prof. Gheorghe – Cătălin Coman;  

   D-nul consilier local, prof. Pintilii Marius-Claudiu – preşedinte de 

ședință: Avizul comisiilor. 

 D-nul consilier local, jr. Murariu George- Bogdan – preşedinte comisia 
economică: Aviz favorabil. 

  D-na consilier local, dr. Cojocaru Eugenia – preşedinte comisia pentru 
învăţământ:  Aviz favorabil. 

  D-nul viceprimar, ing. Constantin Bulaicon – preşedinte comisia pentru 
amenajarea teritoriului şi urbanism:  Aviz favorabil. 

  D-nul consilier local,  Haidău Răzvan – Petrică – preşedinte comisia 
pentru administrație publică: Aviz favorabil. 

  D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman: Aici, un proiect de hotărâre 
care, probabil nu ne va folosi, pentru că lucrările la școală sunt încheiate în proporție 
de 99%. Procedura impune, tocmai pentru a nu exista riscuri la nivel național, să fie 
returnați bani la Uniunea Europeană, ca fiecare proiect să  beneficieze de o 
asigurare. Un proiect de hotărâre pe care îl discutăm strict pragmatic, nu este 
necesar, că nu îl vom utiliza. Toate proiectele aflate pe această axă de finanțare 
necesită această asigurare din partea statului român,  ca acesta la rândul lui, să nu 
fie nevoit să revireze niște bani la Uniunea Europeană, pe baza unor proiecte 
neîncheiate. E o procedură pe care trebuie să o respectăm. Instrucțiunea este venită 
din septembrie și tot am zis că nu ne trebuie, dar luăm și această măsură de 
siguranță. Unde-i lege, nu-i tocmeală. Dacă ei spun că trebuie să o facem, ne mai 



luăm o asigurare. Banii sunt și cheltuiți deja. Cheltuieli estimate pentru finalizarea 
proiectului, 1.278.000 lei. Vom pune niște bani la buget la anul, în condițiile în care, 
banii aceștia sunt cheltuiți deja. Dar, dacă așa e procedura, așa facem. 
            D-nul consilier local, prof. Pintilii Marius-Claudiu – preşedinte de 
ședință: Intervenții? 
 Se supune la vot, proiectul de hotărâre fiind aprobat cu unanimitate de voturi, 
respectiv cu 19 voturi „pentru”. 

  D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman: Mulțumesc. Ne revedem la 
ședința ordinară, joi, 28 noiembrie, ora 15.00, în aceeași locație. 

  D-nul consilier local, prof.Sorin Ignat: Vor fi depuneri de coroane pe 1 
decembrie? 

  D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman: Da. Noi vom aproba în 
Consiliul Local. Să vedem, dacă putem și în ce condiții. Oricum, în ședința de 
Consiliu Local, pe 28, vom aproba lucrul acesta. Dar, nu avem certitudinea, având în 
vedere că, pe 1 decembrie sunt alegeri parlamentare și sunt anumite restricții când 
sunt alegeri. Noi aprobăm ca să fim acoperiți, în caz că se poate și probabil se va 
putea. Legea spune că nu ai voie să faci nici un fel de adunare publică. În momentul 
în care se depun coroane, va fi o adunare publică. Sunt cetățeni pe lângă noi, cei 
implicați direct. Noi vom da hotărârea de consiliu local, vom fi pregătiți, iar dacă legea 
ne va permite, vom face, iar dacă nu ne va permite, nu vom face. Pe ordinea de zi la 
ședința următoare veți găsi  și proiectul cu aprobarea manifestărilor pe 1 decembrie 
și pe 22 decembrie. Le facem odată, având în vedere că e aceeași hotărâre de 
consiliu local. 
       D-nul consilier local, prof. Pintilii Marius-Claudiu – preşedinte de ședință: 
Alte intervenții? Nu mai sunt. 
 Se supune la vot, proiectul de hotărâre fiind aprobat cu unanimitate de voturi, 
respectiv cu 19 voturi „pentru”. 
  D-nul consilier local, prof. Pintilii Marius-Claudiu – preşedinte de ședință 
declară ședința închisă. 
           Drept pentru care s-a întocmit prezentul proces-verbal. 

 

 

   PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ                             SECRETAR GENERAL MUNICIPIU 
consilier local, prof. Pintilii Marius-Claudiu               jr. Mihaela Busuioc 
 

 


